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Darłowo, dnia 29 czerwca 2015 roku 
BR.0002.7.2015 
 
 

Protokół Nr X/2015 
z X Sesji VII kadencji Rady Gminy Darłowo 

z dnia 29 czerwca 2015 roku 
pod przewodnictwem 

Pana Grzegorza Hejno – Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo 
 
 
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Przewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 1000, a zakończył o godzinie 1250. 
 
Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 15 Radnych, co 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
/Lista obecności Radnych na posiedzeniu X sesji VII kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 29 czerwca 2015 
roku stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 
W sesji udział wzięli również Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo. 
/Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo; 
Pan Mariusz Niegoda – Radca Prawny  
Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy Darłowo; 
Pani Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy; 
Pan Szymon Krawczuk – Wiceprzewodniczący Rady Powiatu w Sławnie; 
Pani Ewa Szymczak – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie; 
Pani Kinga Fraszko – Komendant Straży Gminnej;  
Pan podkom. Andrzej Kamoda – Komendant Komisariatu Policji w Darłowie; 
Mieszkańcy Gminy Darłowo; 
Przedstawiciele Szkół w Dąbkach; 
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do powołania 
sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Pana Michała Górskiego. 
W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych, głosując: 
14 głosów za, 
0 głosów przeciw, 
1 głos wstrzymujący. 

 
Na protokolantkę Pan Przewodniczący powołał Panią Iwonę Kowalską. 
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Ad. 1.3.  
Ustalenie  porządku obrad. 
Pan Przewodniczący przypomniał, że proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz                
z zawiadomieniami na dzisiejszą sesję.  
/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na X Sesję Rady Gminy Darłowo. 
Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu/ 
 
Ponadto Pan Przewodniczący poinformował, że co najmniej na siedem dni przed planowaną 
sesją na podstawie art. 20 ust. 5 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 
otrzymał od Wójta Gminy Darłowo wnioski o wprowadzenie do porządku obrad kolejnych 
projektów uchwał: 
1) projekt uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół Nr 3 w Dąbkach. Druk Nr 5/2015X 
2) projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci oraz granic obwodów publicznych 
szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Darłowo. Druk Nr 6/2015X 
3) projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych oddziałów przedszkolnych 
w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Darłowo.  
Druk Nr 7/2015X 
4) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/169/2012 Rady Gminy Darłowo                  
z dnia 30 maja 2012 roku w sprawie ustalenia planu sieci oraz granic obwodów 
publicznych gimnazjów prowadzonych przez Gminę Darłowo.  
Druk Nr 8/2015X 
5) projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu Karta Dużej Rodziny 3+ Gminy 
Darłowo. Druk Nr 9/2015X 
6) projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLII/364/2013 Rady Gminy Darłowo 
z dnia 30 grudnia 2013 roku w sprawie zgłoszenia Wójta Gminy Darłowo do objęcia 
funkcji członka Rady Nadzorczej Miejskiego Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej 
i Mieszkaniowej Sp. z o. o. w Sławnie. Druk Nr 10/2015X 
7) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2015 rok.  
Druk Nr 11/2015X 
8) projekt uchwały w sprawie uchylania § 4 uchwały Nr IX.76.2015 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 12 czerwca 2015 roku w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży 
napojów alkoholowych zawierających powyżej 4,5 % alkoholu (z wyjątkiem piwa) 
przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży, jak i w miejscu sprzedaży oraz 
zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie 
Gminy Darłowo. Druk Nr 12/2015X 
9) projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr IX.76.2015 Rady Gminy Darłowo                  
z dnia 12 czerwca 2015 roku w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów 
alkoholowych zawierających powyżej 4,5 % alkoholu (z wyjątkiem piwa) 
przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży, jak i w miejscu sprzedaży oraz 
zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie 
Gminy Darłowo. Druk Nr 13/2015X 
10) projekt uchwały w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów 
alkoholowych zawierających powyżej 4,5 % alkoholu (z wyjątkiem piwa) 
przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży, jak i w miejscu sprzedaży oraz 
zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie 
Gminy Darłowo. Druk Nr 14/2015X 
 
/wnioski Wójta o wprowadzenie uchwał do porządku obrad stanowią załączniki Nr 5 i 6 do niniejszego 
protokołu/ 
Innych wniosków do porządku obrad nie było.  
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Wobec braku kolejnych wniosków Pan Przewodniczący przystąpił do głosowania nad 
wprowadzeniem do porządku obrad sesji kolejnych projektów uchwał.  
 
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że za wprowadzeniem 
projektu uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół Nr 3 w Dąbkach. 
Druk Nr 5/2015X było  
15 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
zatem projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że za wprowadzeniem 
projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci oraz granic obwodów publicznych 
szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Darłowo. Druk Nr 6/2015X było  
15 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
zatem projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że za wprowadzeniem 
projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Darłowo.  
Druk Nr 7/2015X było  
15 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
zatem projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że za wprowadzeniem 
projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/169/2012 Rady Gminy Darłowo                  
z dnia 30 maja 2012 roku w sprawie ustalenia planu sieci oraz granic obwodów 
publicznych gimnazjów prowadzonych przez Gminę Darłowo. Druk Nr 8/2015X było  
15 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
zatem projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że za wprowadzeniem 
projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu Karta Dużej Rodziny 3+ Gminy 
Darłowo. Druk Nr 9/2015X było  
15 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
zatem projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
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Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że za wprowadzeniem 
projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLII/364/2013 Rady Gminy Darłowo 
z dnia 30 grudnia 2013 roku w sprawie zgłoszenia Wójta Gminy Darłowo do objęcia 
funkcji członka Rady Nadzorczej Miejskiego Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej 
i Mieszkaniowej Sp. z o. o. w Sławnie. Druk Nr 10/2015X było  
15 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
zatem projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że za wprowadzeniem 
projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2015 rok. 
Druk Nr 11/2015X było  
15 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
zatem projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że za wprowadzeniem 
projektu uchwały w sprawie uchylania § 4 uchwały Nr IX.76.2015 Rady Gminy Darłowo 
z dnia 12 czerwca 2015 roku w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów 
alkoholowych zawierających powyżej 4,5 % alkoholu (z wyjątkiem piwa) 
przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży, jak i w miejscu sprzedaży oraz 
zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie 
Gminy Darłowo. Druk Nr 12/2015X było  
3 głosy za, 
12 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
zatem projekt uchwały nie został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie uchylania § 4 uchwały Nr IX.76.2015 Rady Gminy Darłowo 
z dnia 12 czerwca 2015 roku w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych 
zawierających powyżej 4,5 % alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spożycia poza miejscem 
sprzedaży, jak i w miejscu sprzedaży oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów 
alkoholowych na terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/ 
 
 
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że za wprowadzeniem 
projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr IX.76.2015 Rady Gminy Darłowo                  
z dnia 12 czerwca 2015 roku w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów 
alkoholowych zawierających powyżej 4,5 % alkoholu (z wyjątkiem piwa) 
przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży, jak i w miejscu sprzedaży oraz 
zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie 
Gminy Darłowo. Druk Nr 13/2015X było  
15 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
zatem projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
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Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że za wprowadzeniem 
projektu uchwały w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych 
zawierających powyżej 4,5 % alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spożycia 
poza miejscem sprzedaży, jak i w miejscu sprzedaży oraz zasad usytuowania miejsc 
sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy Darłowo. 
Druk Nr 14/2015X było  
15 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
zatem projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Porządek Obrad po przyjętych zmianach przedstawia się następująco:  
 
Porządek obrad X sesji PO ZMIANACH: 
1. Sprawy organizacyjne:  
1.1. Otwarcie sesji. 
1.2. Stwierdzenie quorum. 
1.3. Ustalenie  porządku obrad. 
1.4. Przyjęcie protokołu z dnia 12 czerwca 2015 roku z IX sesji VI kadencji Rady Gminy 
Darłowo. 
2. Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                          
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 
3. Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 
4. Interpelacje Radnych.                                                                                                                                                        
5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na IX sesji Rady Gminy Darłowo oraz                       
w okresie między sesjami.                                    
6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 
sesjami.   
7. TRYBUNA OBYWATELSKA 
8. Czas dla samorządu. 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2014 rok.  
Druk Nr 1/2015X 
10. Rozpatrzenie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w sprawie udzielenia 
Wójtowi Gminy Darłowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok                                               
Druk Nr 2/2015X oraz podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 
Gminy Darłowo za 2014 rok. Druk Nr 3/2015X 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. działki nr 77 w obrębie Sińczyca). Druk Nr 4/2015X 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół Nr 3 w Dąbkach. 
Druk Nr 5/2015X 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci oraz granic obwodów 
publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Darłowo. Druk Nr 6/2015X 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Darłowo.  
Druk Nr 7/2015X 
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15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/169/2012 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 30 maja 2012 roku w sprawie ustalenia planu sieci oraz granic 
obwodów publicznych gimnazjów prowadzonych przez Gminę Darłowo.  
Druk Nr 8/2015X 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu Karta Dużej Rodziny 3+ 
Gminy Darłowo. Druk Nr 9/2015X 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLII/364/2013 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 30 grudnia 2013 roku w sprawie zgłoszenia Wójta Gminy 
Darłowo do objęcia funkcji członka Rady Nadzorczej Miejskiego Przedsiębiorstwa 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o. o. w Sławnie. Druk Nr 10/2015X 
18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2015 
rok. Druk Nr 11/2015X 
19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr IX.76.2015 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 12 czerwca 2015 roku w sprawie ustalenia liczby punktów 
sprzedaży napojów alkoholowych zawierających powyżej 4,5 % alkoholu (z wyjątkiem 
piwa) przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży, jak i w miejscu sprzedaży 
oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie 
Gminy Darłowo. Druk Nr 13/2015X 
20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów 
alkoholowych zawierających powyżej 4,5 % alkoholu (z wyjątkiem piwa) 
przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży, jak i w miejscu sprzedaży oraz 
zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie 
Gminy Darłowo. Druk Nr 14/2015X 
21. Wolne wnioski i zapytania. 
22.  Zakończenie sesji. 
 
 
Za przyjęciem proponowanego porządku obrad dzisiejszej sesji wraz ze zgłoszonymi 
zmianami było:  
15 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących.  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że porządek sesji został 
przyjęty wraz ze zgłoszonymi zmianami. 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
Ad. 1.4. 
Przyjęcie protokołu z IX sesji VII kadencji Rady Gminy Darłowo z dnia 12 czerwca 
2015 roku. 
Protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady. Nikt nie zgłosił uwag do tego protokołu. 
Pan Przewodniczący podpisał protokół bez uwag.  
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
Ad. 2.  
Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                       
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił sprawozdanie oraz 
aktualną sytuację finansową Gminy Darłowo. Pan Wójt powiedział, że ten okres między 
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sesjami nie był długi, bo zaledwie dwa tygodnie i w tym czasie na przykład 15 czerwca 
spotkał się z Panem Mariuszem Kosowskim, który projektuje świetlicę w Gleźnowie. Pan 
Wójt powiedział, że Pan Mariusz jest także projektantem urządzeń dźwigowych, także wind 
mechanicznych. Pan Wójt powiedział, że podpisał z Panem Mariuszem Kosowskim umowę 
na przeprojektowanie windy w Ośrodku Zdrowia w Darłowie. pan Wójt powiedział, że chodzi 
o to, że Pan Mariusz maiła wcześniej do analizy projekt, który był wcześniej robiony. Pan 
Wójt powiedział, że projekt poprzedni okazał się bardzo drogim i widocznie poprzedni 
projektant nie konsultował tego z firmami, które wykonują urządzenia dźwigowe. Pn Wójt 
powiedział, że Pan Mariusz ma nam przeprojektować wykonanie tej windy w ramach 
środków, które posiadamy oraz zgodnie z wiedzą budowniczą. Szyb windy będzie szklany                    
w ramie metalowej, a nie żelbetonowy. Pan Wójt powiedział, że będzie to o wiele tańsze 
rozwiązanie.  

W dniu 17 czerwca Pan Wójt spotkał się z Dyrektorami szkół Gminy Darłowo                      
w sprawie stypendium. Poza tym Pan Wójt uczestniczył w uroczystości wręczenia Laurów 
Starosty Sławieńskiego. W dniu 13 czerwca odbyły się bardzo fajne zawody sportowo-
pożarnicze w Bukowie Morskim. Pan Wójt powiedział, że była to kolejna bardzo udana 
impreza sportowo-pożarnicza za co bardzo dziękuje pani Sołtys z Bukowa Morskiego.                  
W dniu 16 czerwca odbyło się spotkanie ze Stowarzyszeniem z Dąbek oraz ośrodkami w 
sprawie organizacji imprez letnich. W dniu 24 czerwca  w Starym Jarosławiu odbyły się 
rozdania stypendiów naukowych. Pan Wójt ponadto uczestniczył w komisjach, które 
odbywały się miedzy sesjami.  

Pan Wójt powiedział, że przedsiębiorcy z Dąbek, którzy prowadzą działalność 
odnośnie tych rowerków będą powiadomieni, że we wtorek 30 czerwca o godzinie 1200 
odbędzie się spotkanie w sprawie prowadzenia tej działalności na terenie Uzdrowiska Dąbki. 
Pan Wójt powiedział, że radni zwłaszcza członkowie Komisji Uzdrowiskowej będą 
uczestniczyli w tym spotkaniu, a Pan Andrzej Kamoda Komendant Komisariatu Policji                   
w Darłowie umożliwi na reprezentowanie tu Policji, ponieważ Gmina Darłowo chce po prostu 
porozmawiać, żeby nie było skarg na działalność tych osób, które prowadzą tą działalność 
gospodarczą. Pan Wójt przy tym poinformował obecnych, że na cały sezon letni aż do 
września Gmina Darłowo będzie miała zabezpieczenie bezpieczeństwa - będzie ośmiu 
policjantów, którzy będą patrolowali tą miejscowość. Przy tym Pan Wójt podziękował panu 
Komendantowi Policji w Darłowie.  

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy to spotkanie 
odbędzie się w Urzędzie Gminy.  

Pan Wójt potwierdził, że spotkanie o którym informuje odbędzie się w Urzędzie 
Gminy. Pan Wójt poza tym również poinformował, że w piątek 3 lipca odbędzie się spotkanie 
z firmą, która opracowuje strategię rozwoju Gminy Darłowo. Pan Wójt powiedział, że 
chciałby żeby zarówno radni jak i sołtysi uczestniczyli w tym spotkaniu.  

 
Stan konta na rachunku podstawowym wynosi: 3 776 164,34 zł, kredyt na rachunku 

podstawowym to 2 000 000,00 zł. W sumie do dyspozycji mamy 5 776 164,34 zł. Wydatki do 
poniesienia w najbliższych dniach to 1 277 596,22 zł. Są to rachunki za usługi i zakupy na 
kwotę 300 612,93 zł, raty kredytów i pożyczek wraz z odsetkami 547 983,29 zł, 
wynagrodzenia nauczycieli w szkołach publicznych ok. 400 000,00, oraz dotacja dla 
biblioteki w Domasławicach 29 000,00 zł.  
/sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu/ 
/aktualna sytuacja finansowa Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu/  
Na tym punkt zakończono.  
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Ad. 3.  
Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił realizację uchwał Rady Gminy   
w okresie między sesjami. Na ostatniej sesji rada Gminy uchwaliła dziesięć uchwał. Wysokie 
zostały przekazane do realizacji oraz do organów nadzoru. Organ nadzoru wszczął 
postępowanie nadzorcze do uchwały w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów 
alkoholowych zawierających powyżej 4,5 % alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do 
spożycia poza miejscem sprzedaży, jak i w miejscu sprzedaży oraz zasad usytuowania miejsc 
sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy Darłowo. Pan Wójt 
powiedział, że dzisiejsze uchylenie tamtej uchwały i ponowne podjęcie będzie naprawieniem 
tego błędu.  
/sprawozdanie z realizacji uchwał stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.4. 
Interpelacje Radnych.  
Pan Grzegorz Hejno zapytał czy Radni chcą zgłosić interpelacje. 
Interpelacji nikt nie zgłosił.   
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 5.  
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski  zgłoszone na IX Sesji Rady Gminy Darłowo oraz   
w okresie między sesjami.  
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w tym krótkim okresie między 
sesjami złożono dwanaście wniosków – odpowiedzi na wnioski zostaną udzielone                          
w najbliższym czasie.   
/Odpowiedzi na interpelacje stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 6.  
Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 
sesjami.  
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił sprawozdanie                       
z  działalności w okresie między sesjami.  
/sprawozdanie stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 7.  
TRYBUNA OBYWATELSKA. 
W tym punkcie głos zabrali: 

Pan Kazimierz Grzybak Prezes Klubu Sportowego Wiekowianka Wiekowo, 
powiedział, że myśli, że ta dzisiejsza sesja absolutoryjna to jest takie podsumowanie pewnego 
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okresu, przy czym też chciałby się może trochę pochwalić. Pan Kazimierz Grzybak jako 
Prezes klubu Wiekowianka Wiekowo poinformował Radę Gminy Darłowo oraz wszystkich 
obecnych na sesji o tym, że w sezonie piłkarskim 2014/2015 pierwszy zespół klubu 
występujący w rozgrywkach Koszalińskiej Klasy Okręgowej zdobył awans do IV Ligii                     
i jednocześnie zdobył też Mistrzostwo. Mówca powiedział, że awans można zrobić też                       
z drugiego miejsca, także tutaj mamy podwójny dublet. Pan Kazimierz Grzybak powiedział, 
że awans zapewnili sobie na dwie kolejki przed rozgrywkami, natomiast mistrzostwo 
zapewnili sobie w ostatnim meczu wyjazdowym z rezerwami trzecioligowej bramy                           
w Drawsku Pomorskim, gdzie wygrali  6:1. Mówca poinformował, że w ubiegłą sobotę na 
stadionie w Wiekowicach odbyło się takie spotkanie integracyjne zawodników, zarządu, 
sponsorów, zaproszonych gości i podsumowali ten sezon i omówili też pewne sprawy, które 
są przed nimi. Pan Kazimierz Grzybak powiedział, że ma nadzieję, że nowa rada Gminy, 
nowy Wójt Gminy i nowy duch panujący w Gminie pomoże im te przeciwności pokonać                    
i będą z sukcesami dalej grali. Pan Kazimierz Grzybak powiedział, że jego zespół piłkarski                
z naszej Gminy jest już od kilku lat najlepszym w Powiecie Sławińskim, co tez świadczy                   
o tym, że dobrą robotę wykonują i tą dotację, którą z Gminy Darłowo dostają wykorzystują             
w sposób prawidłowy za co serdecznie dziękują. Mówca powiedział, że w taki sposób też 
promują naszą gminę nawet na terenie obecnego województwa zachodniopomorskiego.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że chciałby bardzo 

serdecznie podziękować panu Kazimierzowi w imieniu nasz wszystkich i pogratulować 
sukcesu czwarto ligowego. Pan Wójt powiedział, że jest dumny, że taka drużyna jest i nikt 
nawet nie ma takich zawodników.    
Na sali obrad rozległy się oklaski. 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 8.  
Czas dla samorządu. 
W tym punkcie nikt nie zabrał głosu.  
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 9.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2014 rok.  
Druk Nr 1/2015X 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2014 rok stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 
protokołu/ 
/Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2014 rok stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 
protokołu/ 
/Sprawozdanie finansowe Gminy Darłowo za 2014 rok stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/ 
/Informacja o stanie mienia Gminy Darłowo znajduje się na stronach od 45 do 46 w sprawozdaniu z wykonania 
budżetu stanowiącym załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/ 
/Sprawozdania z wykonania planów finansowych Gminnej Biblioteki Publicznej w Domasławicach, jednostek 
budżetowych Gminy Darłowo, , oraz zakładu budżetowego za 2014 rok stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 
protokołu/  
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Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poinformował, że sprawozdanie 
finansowe za 2014 rok oraz sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2014 rok 
Radni otrzymali w ustawowych terminach, co jest zgodne z art. 267 ustęp 1 ustawy                 
z dnia  27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych (Dz. U. z 2013 r. pozycja 885 ze 
zmianami). Sprawozdania te oraz informacja o stanie mienia Gminy Darłowo były 
rozpatrywane na posiedzeniach wszystkich komisji resortowych Rady Gminy Darłowo i przez 
wszystkie komisje zostały zaopiniowane pozytywnie.  
Ponadto Komisje analizowały wszystkie sprawozdania z wykonania planów finansowych 
Gminnej Biblioteki Publicznej w Domasławicach, jednostek budżetowych oraz zakładu 
budżetowego za 2014 rok.  
Komisje nie wniosły uwag i zaopiniowały pozytywnie w/w sprawozdania. 
 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił: 
1) projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
2) sprawozdanie finansowe  
3) sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2014 rok oraz  
4) Uchwałę Nr XXXV.137.Z.2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej              
w Szczecinie z dnia 15 kwietnia 2015 roku w sprawie wydania opinii o przedłożonym 
sprawozdaniu z wykonania budżetu wraz z informacją o stanie mienia Gminy Darłowo za 
2014 rok. 
/Uchwałę Nr XXXV.137.Z.2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia                
15 kwietnia 2015 roku w sprawie wydania opinii o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu wraz                     
z informacją o stanie mienia Gminy Darłowo za 2014 rok stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 

 
Pan Waldemar Bonk Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że za chwilę Rada 

Gminy Darłowo będzie głosować nad uchwaleniem sprawozdania z wykonania budżetu za 
rok ubiegły i chciałby tutaj powiedzieć dwie sprawy. Pierwsza sprawa, czyli Skład 
Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej oczywiście mówi o słupkach, liczbach oraz               
o tym, czy wszystko zgadza się w odpowiednich paragrafach, natomiast nie mówi nam                     
o rozwiązaniach merytorycznych, które się dzieją w Gminie. Mówca powiedział, że zdarzyło 
się w roku ubiegłym, że obecny wójt realizował budżet poprzednika i prostował go                        
w ostatnim miesiącu. Pan Radny Waldemar Bonk powiedział, że jest sytuacja na przykład 
taka, że 966 tysięcy złotych Gmina musiała wydać na zobowiązania rozstrzygnięte sądownie 
do zapłacenia należności na rzecz kontrahenta, który wybudował siec kanalizacyjną                          
w Dąbkach, że 351 tysięcy złotych musieliśmy zwrócić dotacji uzdrowiskowej. Pan Radny 
Waldemar Bonk powiedział, że myśli, że są to takie istotne elementy bo to jest milion trzysta 
czyli 600 lub 700 metrów drogi z polbruku można byłoby za te pieniądze wykonać. Mówca 
powiedział, że ta sytuacja, która miała miejsce w grudniu i w styczniu ona będzie się jeszcze 
odbijała w tym roku, w związku z tym, że trzeba było ten budżet doprowadzić do sytuacji 
takiej, żeby realizować te rzeczy, które Państwo uważają za słuszne, które Rada Gminy stara 
się uwzględniać przy podejmowaniu uchwał. Pan Waldemar Bonk powiedział, że mimo, że 
jest przeciwny zatwierdzeniu tego sprawozdania, w związku z tym, że absolutorium, że 
zatwierdzenie  tego sprawozdania rzutuje na obecnego Wójta Gminy, wiec będzie głosował 
„za”.     
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Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że miał zabrać głos 
później, ale myśli, że przy tej okazji teraz wytłumaczy tą sytuację. Pan Wójt powiedział, że 
rzeczywiście Radny Waldemar Bonk słusznie zaznaczył, że budżet przez regionalna izbę 
Obrachunkową jest badany tylko pod względem formalnym. Zresztą zostało to tam napisane. 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w zupełności się zgadza, że 
tamten budżetu poprzedniego Wójta po prostu nie był dobry. Pan Wójt powiedział, że nie był 
dobry z kilku powodów, po czym wspomniał, że miał tego nie mówić, ale jednak skoro 
zostało już to poruszone – to powie. Pan Radosław Głażewski powiedział, że była Gmina                
w dobrej kondycji finansowej, na początku roku miała nadwyżkę budżetową dwa miliony 
pięćset czterdzieści sześć tysięcy złotych, została niestety ta nadwyżka zlikwidowana                           
i widzimy, że budżet zamknął się deficytem na ponad milion złotych. Aby spłacić te kredyty, 
Gmina wzięła na koniec roku kredyt dwa i pół miliona złotych na sześć lat. Pan Wójt 
powiedział, że rozumie, żeby ten kredyt był wzięty na inwestycje to jest to zrozumiałe, ale                            
w przypadku, kiedy kredyt jest brany na spłatę kredytów to coś nie gra. Wskaźnik zadłużenia 
na wzrósł o 13,77 % w stosunku do roku 2013. Pan Wójt powiedział, że wiemy doskonale, że 
ten poprzedni rok był rokiem wyborczym no i niestety nie pochwali tych inwestycji, które 
były robione. Pan Radosław Głażewski powiedział, że poprzedni Wójt na zebraniach 
sołeckich mówił ludziom o tak zwanym funduszu wiatrakowym, chociaż de facto ze 
sprawozdania widzimy, że fundusz, który był jedyny zapisany w budżecie to fundusz sołecki, 
który został tylko w jednej czwartej zrealizowany w tamtym roku. Pan Radosław Głażewski 
powiedział, że to były sztuczne podziały, co miedzy innymi będzie dzisiaj naprawione 
poprzez powołanie Zespołu Szkół bo dwie szkoły w Dąbkach też powodowały większe długi. 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że także dzięki błędom 
poprzednich Pań Dyrektor Gmina olbrzymie odszkodowania płaci w tym roku to jest sto 
pięćdziesiąt pięć tysięcy.  Także to są skutki finansowe, które niestety dotkną nas w tym roku. 
w tym roku ponieśliśmy także dodatkowy zwrot opłaty uzdrowiskowej. Pan Wójt powiedział, 
że bardzo się cieszy, że jest świetlica w Porzeczu i ma nadzieję, że ta sytuacja się nie 
powtórzy. Pan Wójt powiedział, że ta świetlica pewnie byłaby dalej i fajnie że powstała, tylko 
nie tak zostało to zapisane, że konsekwencje tego ponosimy dzisiaj w tym roku. pan Wójt 
powiedział, że rok ubiegły był dobrym rokiem dla samorządu Gminy Darłowo, bo Gmina 
dostała dwa miliony złotych z wykupu działek pod drogę wojewódzką nr 203 i nie zapłaciła 
za ścieżkę pieszo-rowerową, która została wykonana od granicy Gminy do miejscowości 
Dąbki. Pan Wójt powiedział, że ma nadzieję, że Urząd Marszałkowski nie będzie się o to 
upominał. Pan Wójt powiedział, że ma takie informacje, że ta inwestycja jest zakończona. Pan 
Wójt powiedział, że wie, że dużo dróg zostało zrobionych, ale z drugiej strony zapytał jakim 
kosztem. Pan Wójt powiedział, że myśli, że ta sytuacja się już nie powtórzy. Pan Wójt 
powiedział, że wspólnie z radnymi dyskutuje na temat wielu spraw, a niektóre sprawy są 
bardzo ciężkie. Pan Wójt ze swojej strony powiedział, że chciałby podziękować pracownikom 
Urzędu Gminy, którzy pomimo tego, że są postrzegani jako pracownicy, którzy wiele lat 
pracowali z byłym wójtem, ale widzą co się działo i jak się działo i wspólnie z nimi ten 
koniec roku został zamknięty. Pan Wójt powiedział, że zamknięcie roku było naprawdę 
bardzo trudne, bo nie wiedzieli, że dostaną nowe dodatkowe środki – weszliśmy                                
z zobowiązaniami nie wymagającymi prawie czterysta tysięcy i niezapłaconymi ZUSami, 
także to była potężna dziura budżetowa, ale dzięki pewnemu ryzyku i sprężeniu pracowników 
Gmina podjęła to ryzyko z firmą PWC, która odzyskała VAT i te dziury Gmina połatała, żeby 
na bieżąco egzystować i żeby było Gminę stać na bieżące utrzymanie i bieżące inwestycje. 
Pan Wójt powiedział, że chociaż mimo, że nie ma naboru to jednak trochę się dzieje i Gmina 
stara się każdemu pomóc, żeby każdy widział, że coś się dzieje. Pan Wójt powiedział, że 
przynajmniej chce, żeby 100% tych sołeckich środków zostało wykonane. Pan Wójt 
podziękował sołtysom za wyrozumiałość, że nie atakują. Także podziękował radnym za 
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wyrozumiałość. Pan Wójt także podziękował pracownikom Urzędu, że tak dzielnie podeszli 
do sprawy i w sumie stanęli pomimo, że nie było przyjemnie, bo zwolnienia nie są przyjemne, 
ale jednak byli z nim i nie robili mu pod górkę i wspólnie stawili czoło tej sytuacji. Pan Wójt 
powiedział, że myśli, że się opłacało i dzisiaj możemy tu być i mieć głowę wysoko w górze 
bo nie mamy minusa i nie musimy brać kolejnego kredytu. Pan Wójt powiedział, że myśli, że 
ta wypracowana nadwyżka, która mamy w tym roku zostanie spokojnie przeznaczona na 
spłatę kredytu. 

 
Pan Michał Górski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że słuszne słowa 

padły, ponieważ uchwałodawca w ogóle nie zwraca uwagi na to, że zatwierdzenie budżetu 
wiąże się z udzieleniem absolutorium dla włodarza jednostki i może dojść do ścierania 
zwłaszcza w pierwszym roku kadencji. Mówca powiedział, że u nas taka sytuacja właśnie 
miała miejsce, czyli budżet w 2014 roku był przeprowadzony fatalnie, ponieważ była 
ogromna nadwyżka, a budżet jest z deficytem. Pan Radny Michał Górski wyraził wielkie 
słowa uznania dla obecnego Wójta i Urzędników, że w krótkim bardzo czasie udało się 
dopiąć ten budżet. Pan Radny Michał Górski powiedział, że Pan Radny Waldemar Bonk 
słusznie zauważył, że Regionalna Izba Obrachunkowa zwraca uwagę na słupki i parametry, 
czego mieliśmy okazje doświadczyć przez wiele, wiele lat w naszej Gminie.  

Nikt więcej głosu w dyskusji nie zabrał. 
 

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję i poddał 
uchwałę pod głosowanie. 
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo, 
15 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2014 rok. 
/Uchwała Nr X.77.2015 Rady Gminy Darłowo w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2014 rok stanowi załącznik nr 18 do 
niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
  
Ad. 10.  
Rozpatrzenie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w sprawie udzielenia 
Wójtowi Gminy Darłowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok Druk Nr 
2/2015X oraz podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
Darłowo za 2014 rok. Druk Nr 3/2015X 
/Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo z dnia 1 czerwca 2015 roku w sprawie udzielenia Wójtowi 
Gminy Darłowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2014 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik 
nr 19 do niniejszego protokołu/  
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Darłowo z tytułu 
wykonania budżetu za rok 2014 rok stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poinformował, że Komisja 
Rewizyjna dokonała szczegółowej analizy  
• sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2014 rok, 
• sprawozdania finansowego Wójta Gminy Darłowo za 2014 rok,  
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• informacji Wójta Gminy Darłowo o stanie mienia Gminy Darłowo 
i sporządziła wniosek absolutoryjny na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej w dniu 1 czerwca 
2015 roku, który to następnie został przesłany z zachowaniem 14-dniowego ustawowego 
terminu przed planowaną sesją do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie Zespół 
Zamiejscowy w Koszalinie z prośbą o wydanie opinii.  
 
Wszyscy Radni Rady Gminy Darłowo otrzymali wniosek Komisji Rewizyjnej wraz                         
z zawiadomieniem na dzisiejszą sesję w ustawowym terminie, zgodnym również z § 30 ust. 6 
Statutu Gminy Darłowo.  
 
Pan Przewodniczący stwierdził, że procedura dotycząca sesji absolutoryjnej wraz                                 
z zachowaniem wszystkich wynikających z ustaw terminów została zachowana.  
 
 
Pan Przewodniczący oddał głos Panu Wiesławowi Moskwie Przewodniczącemu Komisji 
Rewizyjnej, który przedstawił:  
1) wniosek absolutoryjny wraz z uzasadnieniem oraz  
2) projekt uchwały wraz  z uzasadnieniem. 
 
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił Uchwałę                 
Nr LXV.244.Z.2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie                
z dnia 11 czerwca 2015 roku w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Darłowo w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Darłowo z tytułu 
wykonania budżetu za rok 2014.  
/Uchwała Nr LXV.244.Z.2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia                
11 czerwca 2015 roku w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo                        
w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Darłowo z tytułu wykonania budżetu za rok 2014 stanowi 
załącznik nr 21 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję absolutoryjną. 
W dyskusji głos zabrali: 

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że ze swojej strony nie 

chciałby się powtarzać, ale ten budżet poprzedni nie był tylko jego budżetem, bo go tylko 
kończył. Pan Wójt prosił rade o wyrozumiałość bo sprawa jest bardzo taka wrażliwa. Pan 
Wójt powiedział, że czuje, że dostanie absolutorium, ale wszyscy sobie zdają sprawę, że 
troszeczkę głosują przeciwko swojej woli, bo nie chcemy mieć problemu, bo nie chcemy 
zaszkodzić. Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że nie wstydzi się 
tego powiedzieć, że wstydzi się za ubiegłoroczny budżet. 

Nikt więcej głosu nie zabrał.    
 

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję i poddał 
uchwałę pod głosowanie. 
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo, 
15 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Darłowo z tytułu 
wykonania budżetu za rok 2014. 
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/Uchwała Nr X.78.2015 Rady Gminy Darłowo w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Darłowo                    
z tytułu wykonania budżetu za rok 2014 stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu/ 

 
Na sali obrad rozległy się oklaski.  

  
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że dziękuje za  

wyrozumiałość. Pan Wójt powiedział, że tak naprawdę ten rok teraz jest tym rokiem, na który 
radni mają wpływ na politykę. Pan Wójt podziękował. Powiedział również, że przykro mu, że 
niektóre skutki finansowe będą jeszcze w tym roku i ma nadzieje, że się to wszystko dobrze 
ułoży.  

Radni, sołtysi i pracownicy składali panu Wójtowi życzenia, gratulowali i wręczali 
kwiaty.  

Pan Wójt powiedział, że w zasadzie powinien dziękować pracownikom, bo tak 
naprawdę to dzięki pracownikom udało się ten budżet dopiąć. Pan wójt powiedział, że bardzo 
wszystkim dziękuje.  

Na tym punkt zakończono. 
 
 
Pan Grzegorz Hejno ogłosił dziesięciominutową przerwę.  
 
Po przerwie w obradach uczestniczyło 15 radnych, co stanowi kworum do podejmowania 
prawomocnych decyzji.  
 
 
 
Ad. 11.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. nieruchomości nr 77 w obrębie Sińczyca). Druk Nr 4/2015X 
/projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi 
załącznik nr 23 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                              
z uzasadnieniem. 
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą wraz z autopoprawką: 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  



Strona 15 z 27 
 

podjęła uchwałę w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo. 
/Uchwała Nr X.79.2015 Rady Gminy Darłowo w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
                                                                                                                                                                                                                          
 
 
Ad. 12.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół Nr 3 w Dąbkach.   
Druk Nr 5/2015X 
/projekt uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół Nr 3 w Darłowo stanowi załącznik nr 25 do niniejszego 
protokołu/ 
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                              
z uzasadnieniem. Ponadto Pan Wójt powiedział, że jest to historyczna uchwała, powracająca 
do Zespołu Szkół w Dąbkach. Pan Wójt powiedział, że zamiar likwidacji szkoły czy Zespołu 
szkół w Dąbkach nie wyszedł Wójtowi, a to dzięki postawie tylko i wyłącznie postawie 
nauczycieli, których wspierały inne osoby. Pan Wójt powiedział, że dzięki zaangażowaniu 
grona nauczycielskiego i mieszkańców ta szkoła przetrwała w formie szkół ale dalej duchem 
jedna. Dzisiaj myśli, że radni pozytywnie to przegłosują i ponownie będzie to jedna szkoła. 
Pan Wójt powiedział, że myśli, że Samorząd Gminy pozytywnie będzie patrzył na tą 
placówkę szkolną i myśli, że to nie tylko dla dobra dzieci i mieszkańców ale i ekonomii.   

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił także niezbędny 
dokument do utworzenia Zespołu Szkół. Pan Wójt powiedział, że wbrew opinii jaka 
panowała, iż bardzo trudno jest utworzyć zespół szkół, wbrew temu Kuratorium bardzo 
chętnie wydało opinię pozytywną w sprawie połączenia tych dwóch szkół w zespół.  

 
Pan Wójt przeczytał pozytywną opinię Kuratorium Oświaty w Szczecinie, znak 

sprawy: KO-II.542.33.2015.DA z dnia 22 kwietnia 2015 roku w sprawie zamiaru połączenia 
Szkoły Podstawowej z Oddziałem Przedszkolnym im. Ratowników Morskich w Dąbkach 
oraz Gimnazjum Nr 3 im. Ratowników Morskich w Dąbkach w Zespół Szkół z siedzibą                   
w Dąbkach przy ul. Darłowskiej 6.  
/Opinia Kuratorium Oświaty w Szczecinie, znak sprawy: KO-II.542.33.2015.DA z dnia 22 kwietnia 2015 roku   
w sprawie zamiaru połączenia Szkoły Podstawowej z Oddziałem Przedszkolnym im. Ratowników Morskich               
w Dąbkach oraz Gimnazjum Nr 3 im. Ratowników Morskich w Dąbkach w Zespół Szkół z siedzibą                   
w Dąbkach przy ul. Darłowskiej 6 stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radna Justyna Osses Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej przedstawiła 
pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrał Radny Michał Górski.  

 
Pan Radny Michał Górski powiedział, że z nieukrywana satysfakcją stwierdza, że 

sprawa szkoły w Dąbkach za chwilę zostanie zamknięta – sprawa, która toczy się od stycznia 
2013 roku, kiedy to ówczesna Rada Gminy Darłowo podjęła uchwałę intencyjną o zamiarze 
likwidacji. Pan Radny Michał Górski powiedział, że ta decyzja spotkała się ze 
zdecydowanym oporem społeczeństwa. Pan Radny powiedział, że niech słuszność 
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protestujących potwierdzi fakt, że obecność tej sprawy była obecna nawet na komisjach 
sejmowych w Sejmie Rzeczypospolitej Polskiej. Pan Radny powiedział, że czas pokazał, że 
protestujący mieli słuszność zarówno pod względem społecznym – czyli, że szkoła miała 
racje bytu w takiej miejscowości jak Dąbki, że była przyjazna życiowo, – a także 
ekonomicznym, bo szkoła w Dąbkach była jedną z najtańszych, najmniej obciążonych 
finansowo szkół przez budżet Gminy. Pan Radny Michał Górski powiedział, że o skrajności               
i drastyczności tego wydarzenia świadczy fakt, że tutaj na tej sali odbył się protest głodowy. 
Mówca powiedział, że zanim doszło do tego wydarzenia protestujący bardzo długo dawali 
sygnały ówczesnej władzy, że na taki zamiar się nie zgadzają. Pan Radny Michał Górski 
powiedział, że to, iż Rada Gminy uchwalała uchwały w takich warunkach świadczy                         
o patologii w prowadzeniu jednostki samorządowej. Pan Michał Górski serdecznie 
podziękował wszystkim osobom zaangażowanym w ten protest. Pan radny podziękował 
wszystkim kobietom, które głodowały na tej sali: Pani Justynie Bindas, Pani Agnieszce 
Czupajło, Pani Bogumile Górskiej, Pani Bogumile Justynie Hubie, Pani Joannie Noworolnik, 
Pani Jolancie Buchcie, Pani Annie Mackiw, Pani Agacie Gzieło. Pan Michał Górski 
podziękował także wszystkim osobom, które wspierały ten protest, poświęcały swój czas                        
i pieniądze: Panu Bartoszowi Olczykowskiemu, Panu Janowi Górskiemu, Pani Edycie 
Kaczkowskiej, Panu Kazimierzowi Pogorzelskiemu, Panu Adamowi Czupajło, Ks. 
Dominikowi Gzieło. Mówca podziękował także wielu, wielu innym osobom, mieszkańcom                
i rodzicom dzieci, którzy wspierali protest tutaj na tej sali. Pan Michał Górski podziękował 
także obecnemu gronu pedagogicznemu, nauczycielom ze szkoły w Dąbkach, który znaleźli 
się w bardzo nieprzyjemnej sytuacji ponieważ oprócz tego, że walczyli o szkole, walczyli 
także o swoje posady. Pan radny Michał Górski powiedział, że ludzie ci wszyscy poświęcili 
zdrowie, czas i pieniądze dla dobra wspólnoty, które zostało zagrożone. Pan Michał Górski 
powiedział, że osobiście dziękuje za to, że mógł poznać dobrych, wspaniałych, odważnych 
ludzi, którzy nie bali się przeciwstawić ówczesnej władzy. Pan radny powiedział, że był to 
wielki czyn obywatelskiego nieposłuszeństwa, który powstał tylko i wyłącznie dlatego, iż 
normalne funkcjonowanie jednostki samorządowej został bardzo mocno zachwiane.                      
Pan Radny Michał Górski powiedział, że jest przekonany o tym, że pozytywne zmiany, które 
nastąpiły tutaj w naszej gminie miały swój początek właśnie w tym proteście. Pan radny 
powiedział, że ma nadzieję, że nigdy więcej już w naszej gminie do takiego nieposłuszeństwa 
nie dojdzie, że gmina będzie działała normalnie. Pan Michał Górski powiedział, że osobiście 
jest dumny z tego, że wywodzi się z takiej społeczności.  

Nikt więcej głosu nie zabrał. 
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą wraz z autopoprawką: 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie utworzenia Zespołu Szkół Nr 3 w Dąbkach. 
/Uchwała Nr X.80.2015 Rady Gminy Darłowo w sprawie utworzenia Zespołu Szkół Nr 3 w Dąbkach stanowi 
załącznik nr 27 do niniejszego protokołu/ 
Na sali obrad rozległy się bardzo głośne oklaski. 
Pani Elżbieta Augustynowicz nauczycielka ze szkoły w Dąbkach w imieniu wszystkich 
dzieci, wszystkich rodziców i wszystkich nauczycieli podziękowała Radzie za ta uchwałę.  
Na tym punkt zakończono.  
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Ad. 13.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci oraz granic obwodów 
publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Darłowo.   
Druk Nr 6/2015X 
/projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci oraz granic obwodów publicznych szkół podstawowych 
prowadzonych przez Gminę Darłowo stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                              
z uzasadnieniem.  
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radna Justyna Osses Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej przedstawiła 
pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą wraz z autopoprawką: 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci oraz granic obwodów publicznych szkół 
podstawowych prowadzonych przez Gminę Darłowo. 
/Uchwała Nr X.81.2015 Rady Gminy Darłowo w sprawie ustalenia planu sieci oraz granic obwodów 
publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Darłowo stanowi załącznik nr 29 do niniejszego 
protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 14.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Darłowo.  
Druk Nr 7/2015X 
/projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych prowadzonych przez Gminę Darłowo stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                              
z uzasadnieniem.  
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radna Justyna Osses Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej przedstawiła 
pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
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Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą wraz z autopoprawką: 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci publicznych oddziałów przedszkolnych 
w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Darłowo. 
/Uchwała Nr X.82.2015 Rady Gminy Darłowo w sprawie ustalenia planu sieci publicznych oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Darłowo stanowi załącznik nr 31 do 
niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 
Ad. 15.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/169/2012 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 30 maja 2012 roku w sprawie ustalenia planu sieci oraz granic 
obwodów publicznych gimnazjów prowadzonych przez Gminę Darłowo.  
Druk Nr 8/2015X 
/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/169/2012 Rady Gminy Darłowo z dnia 30 maja 2012 roku 
w sprawie ustalenia planu sieci oraz granic obwodów publicznych gimnazjów prowadzonych przez Gminę 
Darłowo stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                              
z uzasadnieniem.  
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radna Justyna Osses Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej przedstawiła 
pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą wraz z autopoprawką: 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
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podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XX/169/2012 Rady Gminy Darłowo z 
dnia 30 maja 2012 roku w sprawie ustalenia planu sieci oraz granic obwodów 
publicznych gimnazjów prowadzonych przez Gminę Darłowo. 
/Uchwała Nr X.83.2015 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały Nr XX/169/2012 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 30 maja 2012 roku w sprawie ustalenia planu sieci oraz granic obwodów publicznych 
gimnazjów prowadzonych przez Gminę Darłowo stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 16.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu Karta Dużej Rodziny 3+ 
Gminy Darłowo. Druk Nr 9/2015X 
/projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu Karta Dużej Rodziny 3+ Gminy Darłowo stanowi załącznik                   
nr 34 do niniejszego protokołu/ 
  
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                              
z uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział także, że Karta Dużej Rodziny jest działaniem                      
w stronę rodziny, bo Gmina chce działać prorodzinnie. Jest to Karta, którą będzie wydawał 
nasz Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. Karta ma poprawić lepsze funkcjonowanie rodzin 
i wprowadza wiele ulg dla tych rodzin. Między innymi są dopłaty do opłat za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi, dopłaty do opłat za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i dopłaty za 
zbiorowe odprowadzanie ścieków oraz inne ulgi przyznawane przez osoby fizyczne i osoby 
prawne lub jednostki organizacyjne nieposiadające osobowości prawnej.   
 
Pan Wójt zgłosił autopoprawkę do załącznika do projektu uchwały, gdzie obcojęzyczne 
słowo „Family” zastępuje się polskim słowem: „Rodzina”.  
 
Ponadto Pan Wójt powiedział, że jest to kolejny ukłon ze strony samorządu w kierunku rodzin 
na terenie Gminy, bo działania społeczne są objęte priorytetem działalności. Przy tym pan 
Wójt powiedział, że Pan Zastępca oraz pani Ewa Szymczak Kierownik GOPS w Darłowie 
przygotowali wniosek o otwarcie takiego punktu opieki dziennej „Senior Vigor” i wniosek 
ten został dzisiaj zawieziony do Szczecina. Pan Wójt powiedział, że to nie był jedyny 
wniosek, który Pan Zastępca dzisiaj zawiózł do Szczecina, mianowicie jest jeszcze wniosek              
o dofinansowanie boiska w Barzowicach oraz poprawki odnoście Fotowoltaiki dla szkoły                
w Dąbkach.  
 
Pani Ewa Szymczak Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie 
powiedziała, że wydają Karty dla Dużych Rodzin, które są kartami ogólnokrajowymi. Pani 
Kierownik powiedziała, że u nas mamy ponad trzysta tych kart. Pani Ewa Szymczak 
powiedziała, że zawiadomią także szkoły o tym, aby też jakby zmotywować szkoły do tego, 
żeby też przystąpiły do wydawania tych kart, ponieważ patrząc na obiekt, jakby ile tych 
rodzin wielodzietnych jest, to trudno Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej jest 
powiedzieć, bo nie każdy z opieki społecznej korzystał, bo są rodziny, którzy nie są w jego 
zaangażowaniu. Pani Kierownik powiedziała, że pójdzie ta informacja także poprzez szkoły, 
żeby doszło do jak najszerszej grupy osób. Karty Dużej Rodziny 3+ wydawane są bez 
względu na sytuację materialną.  W tej sytuacji nie jest ważna sytuacja materialna, a ważna 
jest ilość dzieci w rodzinie.  
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
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Radny Sławomir Dobrzański Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 
przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą wraz z autopoprawką: 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia programu Karta Dużej Rodziny 3+ Gminy 
Darłowo wraz z autopoprawką. 
/Uchwała Nr X.84.2015 Rady Gminy Darłowo w sprawie przyjęcia programu Karta Dużej Rodziny 3+ Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 17.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLII/364/2013 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 30 grudnia 2013 roku w sprawie zgłoszenia Wójta Gminy 
Darłowo do objęcia funkcji członka Rady Nadzorczej Miejskiego Przedsiębiorstwa 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o. o. w Sławnie. Druk Nr 10/2015X 
/projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLII/364/2013 Rady Gminy Darłowo z dnia 30 grudnia 2013 
roku w sprawie zgłoszenia Wójta Gminy Darłowo do objęcia funkcji członka Rady Nadzorczej Miejskiego 
Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o. o. w Sławnie stanowi załącznik                   
nr 36 do niniejszego protokołu/ 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                              
z uzasadnieniem.  
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą wraz z autopoprawką: 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
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podjęła uchwałę w sprawie uchylenia uchwały Nr XLII/364/2013 Rady Gminy Darłowo 
z dnia 30 grudnia 2013 roku w sprawie zgłoszenia Wójta Gminy Darłowo do objęcia 
funkcji członka Rady Nadzorczej Miejskiego Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej 
i Mieszkaniowej Sp. z o. o. w Sławnie. 
/Uchwała Nr X.85.2015 Rady Gminy Darłowo w sprawie uchylenia uchwały Nr XLII/364/2013 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 30 grudnia 2013 roku w sprawie zgłoszenia Wójta Gminy Darłowo do objęcia funkcji członka 
Rady Nadzorczej Miejskiego Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o. o. w Sławnie 
stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 18.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2015 
rok. Druk Nr 11/2015X 
/projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2015 rok załącznik nr 38 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo oddał głos Pani Skarbnik. 
Pani Violetta Kolanek Skarbnik Gminy Darłowo przedstawiła projekt uchwały wraz                           
z uzasadnieniem.  
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą: 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2015 rok. 
/Uchwała Nr X.86.2015 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2015 rok 
stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 19.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr IX.76.2015 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 12 czerwca 2015 roku w sprawie ustalenia liczby punktów 
sprzedaży napojów alkoholowych zawierających powyżej 4,5 % alkoholu (z wyjątkiem 
piwa) przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży i w miejscu sprzedaży i 
oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie 
Gminy Darłowo. Druk Nr 13/2015X 
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/projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr IX.76.2015 Rady Gminy Darłowo z dnia 12 czerwca 2015 
roku w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych zawierających powyżej 4,5 % 
alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży i w miejscu sprzedaży i oraz 
zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy Darłowo stanowi 
załącznik  nr 40 do niniejszego protokołu/ 
  
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                              
z uzasadnieniem. Ponadto Pan Wójt powiedział, że uchyla się uchwałę podjęta na poprzedniej 
sesji ze względna toczące się postępowanie nadzorcze. Wojewoda Zachodniopomorski 
zarzucił gminie wkroczenie z brakiem kompetencji w § 4 uchwały, który moglibyśmy po 
prostu uchylić, ale jednocześnie nie posiadaliśmy wymaganej opinii Jednostki Wojskowej, 
więc nawet gdyby Rada uchyliła tylko § 4, wobec uchwały nadal byłoby toczone 
postępowanie nadzorcze. W związku z powyższym Pan Wójt postanowił, że należy uchylić 
poprzednią uchwałę i podjąć nową, która nie zawierała by § 4 o treści jak w poprzedniej 
uchwale i jednocześnie z załączoną opinią jednostki wojskowej.  
 
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Sławomir Dobrzański Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 
przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą wraz z autopoprawką: 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie uchylenia uchwały Nr IX.76.2015 Rady Gminy Darłowo z 
dnia 12 czerwca 2015 roku w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów 
alkoholowych zawierających powyżej 4,5 % alkoholu (z wyjątkiem piwa) 
przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży i w miejscu sprzedaży i oraz 
zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie 
Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr X.87.2015 Rady Gminy Darłowo w sprawie uchylenia uchwały Nr IX.76.2015 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 12 czerwca 2015 roku w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych 
zawierających powyżej 4,5 % alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spożycia poza miejscem 
sprzedaży i w miejscu sprzedaży i oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych 
na terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
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Ad. 20.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów 
alkoholowych zawierających powyżej 4,5 % alkoholu (z wyjątkiem piwa) 
przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży i w miejscu sprzedaży i oraz 
zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie 
Gminy Darłowo. Druk Nr 14/2015X 
/projekt uchwały w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych zawierających powyżej 
4,5 % alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży i w miejscu 
sprzedaży i oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu/ 
  
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                              
z uzasadnieniem.  
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Radny Sławomir Dobrzański Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 
przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą wraz z autopoprawką: 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
15 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych 
zawierających powyżej 4,5 % alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spożycia 
poza miejscem sprzedaży i w miejscu sprzedaży i oraz zasad usytuowania miejsc 
sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr X.88.2015 Rady Gminy Darłowo w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów 
alkoholowych zawierających powyżej 4,5 % alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spożycia poza 
miejscem sprzedaży i w miejscu sprzedaży i oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów 
alkoholowych na terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 21.  
Wolne wnioski. 
W tym punkcie głos zabrali: 

 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia na rzecz 

Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała, że chciałaby korzystając z obecności prawnika 
zadać mu pytanie co do interpretacji wyroku sądowego w sprawie budowy farmy wiatrowej 
Wiekowo. Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz zapytała czy pan Prawnik ma ten 
wyrok. 
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Pan Mariusz Niegoda Radca Prawny odpowiedział, że nie ma.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz podała panu mecenasowi odpis wyroku.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo poinformował, że w gminie mamy 

dwóch radców prawnych i ten wyrok miał pan Jabłoński, a nie pan Niegoda.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia na rzecz 

Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała, że dla niej to nie jest ważne, bo dla niej jako 
laika prawnego ten wyrok jest bardzo jasny i myśli, że pan prawnik też nie będzie miał 
trudności. Mówczyni powiedziała, że jest to krótka sekwencja i można na ten temat się 
wyrazić. Pni Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz zapytała pana Wójta dlaczego prowadzi 
się pertraktacje w sprawie rozbiórki drogi w Boryszewie. Mówczyni powiedziała, że myśli, że 
z tego korzyści są marne. Mówczyni powiedziała, że te parę srebrników wydane na tą drogę 
w zamian za zniszczenie Natury 2000, i zniszczenie naszego życia w ogóle tutaj. Mówczyni 
powiedziała, że my tu żyjemy, i będzie my żyć, tutaj są nasze dzieci, będą się rodzić wnuki               
w takich warunkach takiego zabudowania wiatrakami. Mówczyni powiedziała, że ma jeszcze 
jedno zapytanie do pana prawnika o legalności tych wszystkich uchwał, które tu powstały na 
tej sali za innej rady, które są bardzo krzywdzące. Mówczyni powiedziała, że odbyły się one 
bez żadnych konsultacji społecznych. Mówczyni powiedziała, że wszyscy nabrali wody                   
w usta i nikt nie chce o tym mówić, administracja się uchyla. Pani Grażyna Marcinkowska-
Hryckiewicz powiedziała, że nie wie kto ma bronić zwykłych obywateli tutaj, kto ma się                  
w ogóle tym zająć. Mówczyni powiedziała, że pan Wójt obiecał wyborcom audyt Gminy. 
Mówczyni powiedziała, że nie wie czy on się odbył, czy są jakieś wyniki tego audytu, bo ma 
wątpliwości co do prowadzenia Gminy przez Pana Franciszka Kupracza. Mówczyni 
powiedziała, że wielu ludzi z nim współpracowało, a dzisiaj wszyscy udają, że tak nie było, 
że wszyscy są w porządku, tylko pan Kupracz jest „be”. Mówczyni powiedziała, że ona 
widzi, że to tak nie jest, że jest to dla niej przykre. Mówczyni powiedziała, że jako 
przedsiębiorca i jako rolnik powinna zajmować się pracą, a nie pracą administracją, na którą 
płaci podatki. Mówczyni powiedziała, że to administracja powinna się zajmować tymi 
sprawami, a ona zamiast dzisiaj być w firmie swojej bądź obrządzać krowy, opiekować się 
nimi i dbać o swoje gospodarstwo, to przyszła dzisiaj, aby zwrócić tutaj Wysokiej Radzie                     
i wszystkim im osobom obecnym, że tak nie może być, żeby obywatele walczyli o swoje 
prawo do życia na tych terenach. Mówczyni powiedziała, że został zniszczony nasz cały 
krajobraz i nasze przyszłe życie, czego skutki są nieodwracalne. Pani Grażyna 
Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że dzisiaj buduje się kolejna farma nielegalna                    
i pozwala się jej wybudować, przy czym mija czas, papiery są przekazywane od urzędu do 
urzędu, wszyscy mówią, że oczywiście jest wyrok i mają rację, ale budowa i tak dalej się 
buduje. Mówczyni powiedziała, że na budowie był Kierownik budowy – mówczyni 
powiedziała, że przy tym była w towarzystwie członków stowarzyszenia. Pani Grażyna 
Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że pan Kierownik budowy powiedział, że nic ona 
nie zrobi, bo oni zapłacą kary i dalej będą budować. Mówczyni zapytała jak ona może się 
czuć we własnym domu? Porównała te sprawę do tego jak gdyby ktoś do kogoś do sypialni 
wszedł z buciorami. Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że bardzo się 
rozchorowała przez ten czas ponieważ dla niej takie rzeczy są niemożliwe. Mówczyni 
powiedziała, że całe życie ciężko pracuje i nie po to, żeby ktoś niszczył jej życie i życie jej 
sąsiadów. Mówczyni powiedziała, że chciałaby żeby to wszystko tak się zakończyło, jak 
dzisiaj pan Radny Górski mówił, ze sprawa zwyciężyła, że mieli ciągle rację. Pani Grażyna 
powiedziała, że nikt w tym kierunku nic nie robi, a pan Wójt nic w tym kierunku nie robi, że 
mówi, że to nie jest w jego kompetencji. Mówczyni powiedziała, że nie wie jak wygląda 
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współpraca z radą, że nic nie można w tym kierunku zrobić ponieważ nie ma takich narzędzi. 
Pani Grażyna powiedziała, że trudno jej uwierzyć że nie ma takich narzędzi skoro to się 
dzieje na jego podwórku, na jego terenie. Mówczyni powiedziała, że musza się znaleźć jakieś 
narzędzia. Nie mówi, że pan Wójt ma wziąć siekierę i ich bronić, tylko po prostu ma 
zadziałać. Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że ta budowa powinna się 
zatrzymać według prawa do wyjaśnienia, a tu się nic nie dzieje, tu się buduje. Pani Grażyna 
zapytała jak Państwo myślą co tu się będzie działo za setki milionów. Powiedziała, że będą 
obrony, prawnicy, będą się sprawy ciągnęły w sądzie, kiedy my powinnyśmy zatrzymać to na 
etapie wyroku sądowego. Mówczyni powiedziała, że po przedstawieniu wyroku sądowego 
należało zatrzymać budowę do wyjaśnienia od czego jest cały Inspektor Nadzoru.  Pani 
Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że trudno spodziewać się sprawiedliwości 
jeżeli mąż pani Inspektor nadzoru jest przedstawicielem firmy wiatrakowej. Mówczyni 
zapytała jak może być sprawiedliwość, jeżeli żona wydaje opinie, a mąż tan pracuje? 
Mówczyni powiedziała, że trudno jakoś to wszystko połączyć.   

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz zapytała co stało się z brukiem w Starym 
Jarosławiu. Mówczyni powiedziała, że została rozebrana bardzo dobra droga w Starym 
Jarosławiu do Boleszewa, i zostało to zasypane tłuczniem przez wiatraki. mówczyni 
powiedziała, że ktoś to wcześniej odebrał i bruk zginął o czym krążą różne opowieści gdzie 
on trafił, czego ona nie będzie dochodzić, ale według niej jest to po prostu przestępstwo jeżeli 
została rozebrana dobra drga. Mówczyni powiedziała, że ciągle się nam tłumaczy, że wiatraki 
budują nam drogi. Mówczyni powiedziała, że my nie chcemy tych dróg od wiatraków, a poza 
tym oni buduje je nie nam, bo te wszystkie drogi kończą się przy wiatraku. Mówczyni 
powiedziała, żeby zobaczyć jakie drogi budują. Następnie zapytała dlaczego urzędnicy gminy  
wpierają nam, że oni budują nam drogi? To nie nam budują te drogi lecz sobie. Mówczyni 
powiedziała, że rzucają dzieciom jakieś tam plecaczki, jakieś wiatraczki, jakieś „bzdetne” 
rzeczy. Następnie zapytała, czy my jesteśmy takimi dziadami, że taka jałmużna nam 
potrzebna? Pani Grażyna powiedziała, że naprawdę lepiej przejść trudne chwile i załatwić to 
teraz już niż czekać i ciągle się to odwleka, a wiatraki stoją bezprawnie nie tylko w Starym 
Jarosławiu, Boryszewie i Jeżyczkach. Mówczyni powiedziała, że one wszystkie są 
bezprawnie. Pani Grażyna Marcinkowska powiedziała, że należało by się z tym zapoznać                 
i jeżeli radni potrzebują, to ona dostarczy wszystkie materiały prawne i robocze i raport 
wykonany przez firmę windinvest. Mówczyni powiedziała, że przedtem wiatraki nie mogły 
być i zostały wyrzucone z planu i co się stało po dwóch trzech latach, że one już mogą być? 
Co się wydarzyło? Jakim sposobem została wydana ta decyzja środowiskowa, która też się 
kupy nie trzyma? Mówczyni powiedziała, że będąc prostym człowiekiem  już też nauczyła się 
odróżniać te decyzje i raporty. Mówczyni powiedziała, że jest to jeden stos bzdur napisany 
tak zawile i pogmatwanie po to, żeby nikt tego nie rozumiał. Mówczyni powiedziała, że jak 
się nad tym pochylimy i ktoś nam wskaże drogę to wszystko zrozumiemy. Pani Grażyna 
powiedziała, że upadnie z czasem całkiem turystyka. Pani Grażyna Marcinkowska 
powiedziała, że na następną sesję przyniesie listy, które przychodzą z polski od turystów, 
którzy tu wypoczywają. Wprost piszą, że więcej tu nie przyjadą. Mówczyni powiedziała, że 
oni przyjeżdżają tu zobaczyć piękny nadmorski krajobraz i chcą ciszy i spokoju. Pani 
Grażyna zapytała która wioska niema widoku na wiatraki? Następnie powiedziała, że jest atak 
na jeszcze więcej. Pani Grażyna powiedziała, że japońska firma zrezygnowała z terenu 
Gminy Ustka ponieważ jest dużo niedomówień, ponieważ są tam rzeczy niezgodne prawem. 
Pani Grażyna powiedziała, że ten projekt odkupiła firma Windinvest, a ona wszystko może. 
Mówczyni powtórzyła, że ta firma chyba wszystko może i dla nich to nie sprawia trudności               
i już tam wożą wiatraki. Mówczyni powiedziała, że nie mają ci ludzie trudności                                   
w budowaniu. Następnie powiedziała, że nie wie co za tym stoi. Pani Grażyna 
poinformowała, że nawet w sądzie się znalazła i do tej pory sprawa się nie odbyła – założona 
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chyba dwa lata temu – przeciwko niej, że jakoby zniesławiła tą firmę mówiąc, że firma ma 
plecy. Pani Grażyna powiedziała, że napisała do sądu pismo, że uważa nadal, że firma ma nie 
tylko plecy, ale ma jeszcze coś więcej jeżeli może ciągle budować bezprawnie. Mówczyni 
powiedziała, że nie boi się pod tym podpisać, ponieważ z całą rzetelnością mówi prawdę. 
Mówczyni powiedziała, że tak wygląda budowa wiatraków w naszej gminie. Następnie 
powiedziała, że do tej pory nic się nie dzieje w sprawie budowy tych wiatraków. Minęło już 
pół roku pracy nowego pana Wójta a Pani Grażyna nic nie widzi. Mówczyni powiedziała, że 
są zawierane nowe umowy na dzierżawę dróg, na dojazdy pomimo, że wątpliwa jest ta 
budowa. Mówczyni zapytała jak mamy się obronić jeżeli nawet Urząd Gminy tymi decyzjami 
popiera te budowy nielegalne? Mówczyni powiedziała, że tak jest wygodnie, bo po co mamy 
tutaj coś rozrabiać czy wystawiać złe światełko, że czegoś się dokopaliśmy. Mówczyni 
powiedziała żeby załatwić te rzeczy złe jak najszybciej, żeby się one za nami nie ciągnęły.   

 
 Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział do pani Grażyny, że 

nikomu nie jest tak wygodnie, nie tylko z własnej wygody i to nie jest tak do końca jak Pani 
Grażyna mówi. Pan Wójt powiedział, że nie wstydzi się tego, że zawarliśmy porozumienie               
w sprawie remontu drogi w Boryszewie bo kilometr tej drogi, nawet ponad kilometr, który 
gmina nigdy nie byłaby w stanie zrealizować z własnych środków, po zakończeniu inwestycji 
będzie wylany asfaltem. Pan Wójt powiedział, że nigdy by tego mieszkańcy tam  nie mieli. 
Pan Wójt powiedział, że nie chce mówić, ze to dzięki tej inwestycji, ale zdarzyła sie okazja                
i tę okazję wykorzystaliśmy. Pan Wójt powiedział, że tak samo droga w Dobiesławiu do 
cmentarza po zakończeniu inwestycji także ma być wylana asfaltem. Pan Wójt powiedział, że 
jeżeli nie podpisalibyśmy służebności przesyłu w drogach gminnych, to te firmy doskonale 
dogadały by się z właścicielami działek i opuściliby te kable przez posesje prywatne i gmina 
by nie zyskała a ktoś inny by zyskał. Pan Wójt powiedział, że może pani Grażynie zaręczyć, 
że radzi poradziłby sobie z tym problemem. Pan Wójt powiedział, że z drugiej strony to nie 
jest tak, że Gmina nic nie robi. W gminie jest opracowywane studium. Pan Wójt powiedział, 
że samo od pani słyszał po co zmieniać plan, bo plan nie jest zły.  

 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia na rzecz 

Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała, że plan z 2005 roku nie jest zły i nie chciałaby 
żeby był zmieniany, żeby były postawione tam wiatraki, które nielegalnie stoją. Mówczyni 
powiedziała, że nie mogą istnieć wiatraki, które są nielegalnie wpisywane do planu. 
Mówczyni powiedziała, że nie można zaprojektować krzesła na którym na przykład siedzi 
pan Radny Moskwa, bo to już jest. Mówczyni powiedziała, że więc trzeba coś z tym zrobić.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że no i jest 

opracowywane studium. Pan Wójt powiedział, że będziemy się starali w studium ograniczyć 
ingerencję firm wiatrakowych bo niestety – jak już wcześniej tłumaczył to radnym, że 
niektóre decyzje są nieodwracalne, i można je tylko w pewnym momencie zablokować. Pan 
Wójt powiedział, że w innym przypadku firmy będą rościły roszczenia wobec Gminy jeżeli 
wyłączymy całkowicie w przypadku – tu najgorszy jest teren Jeżyc i Dobiesławia. Pan Wójt 
powiedział, że można ograniczyć możliwości powstawania turbin, ale całkowicie nie można 
przekształcić gruntów RO-2. Pan Wójt powiedział, że jak będzie projekt studium to będzie to 
omówione dokładnie.    

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia na rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała, że to w ogóle nie usprawiedliwia tego, że inni 
rolnicy by na tym zyskali, bo oddaliby swoje grunty. Mówczyni powiedziała, że jeżeli 
znajdujemy na drodze pieniądze – a jesteśmy biedni – to co mamy z nimi zrobić? Oddać je 
czy wziąć i nam się sytuacja poprawi?    
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Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy Pan 
mecenas chciałby jeszcze cos dodać?  

 
Pan Mariusz Niegoda Radca Prawny powiedział, że ma podpisaną umowę z panem 

Wójtem, także nie może tutaj świadczyć usług na rzecz firm prywatnych.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia na rzecz 

Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała, że powiedziała, że to nie jest świadczenie, lecz 
to jest wyjaśnienie. Mówczyni powiedziała, że wyjaśnienie tego to jest świadczenie usług dla 
Gminy w tej sprawie.  

 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że 

odbywają się stałe dyżury prawnika, a sesja to nie jest miejsce, żeby rozpatrywać i stawiać 
prawnika przed faktem jakiejś decyzji. Pan Przewodniczący prosił umówić się w tej sprawie  
z prawnikiem w godzinach jego pracy.  

 
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Prezes Stowarzyszenia na rzecz 

Mieszkańców Gminy Darłowo powiedziała, że w takim razie coś jest na rzeczy. Mówczyni 
powiedziała, że chciałaby żeby wszyscy to usłyszeli, bo to nie chodzi tylko o nią. Następnie 
zapytała, czy radni też nie mają prawa do usłyszenia opinii? Po czym powiedziała, że dziwne 
rzeczy sie dzieją. Mówczyni powiedziała, że nalega na odpowiedź od prawnika, bo chciałaby 
usłyszeć i żeby wszyscy radni to usłyszeli.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że pan Jabłoński się 

tym zajmuje i prawnik pan Jabłoński przedstawi tą interpretację na piśmie. 
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział do Pani 

Grażyny, że otrzyma pani odpowiedź od prawnika.   
Na tym punkt zakończono.  

 
 
 
Ad.  22.         
Zakończenie sesji. 

 
Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad X sesji VII kadencji Rady 

Gminy Darłowo – Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął 
obrady o godzinie 1250 w dniu 29 czerwca 2015 roku. 
/Dokładny przebieg sesji znajduje się w stenogramie sesji/ 
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